

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS  
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY  
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS  
DEPARTMENT OF INTERNATIONAL LAW**

**xie chong chong**

**jurisdictional objections in investment arbitratio**

Master`s thesis

7-06-0421-01 Jurisprudence

Profiling: International Business Law

Supervisor:

A.Yu.Korochkin

PhD, Associate Professor

**Minsk, 2025**

## GENERAL CHARACTERISTICS OF THE WORK

**Structure and scope of the master's thesis:** 3 chapters, 61p., 124 sources.

**Key words:** jurisdictional objections, investments, international investment arbitration, arbitral tribunal, competence of the arbitral tribunal.

**The purpose** of the thesis is to clarify the main grounds for jurisdictional objections and to elaborate the ways for their prevention and overcoming.

**The object** of the thesis is public relations that develop in the process of claiming and consideration of jurisdictional objections in international investment arbitration.

**The subject** of the thesis is international and national regulations governing the procedure for claiming and consideration of jurisdictional objections as well as arbitration practice.

**Methods of research:** the method of comparative law, synthesis, analysis, historical comparison.

**Elements of scientific innovation:** are expressed in the author's proposals on improving the regulatory framework for claiming and consideration of jurisdictional objections in investment arbitration.

**Area of possible practical application:** the materials of the master's thesis can be used in the educational process, as well as in the process of improving the provisions of the current legislation.

**Approbation:** the results of the master's thesis were tested during scientific conferences.

**Implementation's results:** the implementation of the results of the master's thesis will improve the procedure for claiming and consideration of jurisdictional objections in investment arbitration.

**Socio-economic significance:** the procedure for claiming and considering jurisdictional objections is a key element that can undermine confidence in the institution of international arbitration and, as a result, affect the effectiveness of the current system for maintaining the international trade order, promoting economic development and attracting foreign investment.

The author of the dissertation confirms that the analytical materials presented in it correctly and objectively reflect the state of the issue under consideration, and all theoretical, methodological provisions and concepts borrowed from literary and other sources are accompanied by references to their authors.

## ОБЩАЯ ХАРАКТЕРИСТИКА РАБОТЫ

**Структура и объем работы:** 3 главы, 61 страниц, 124 источника

**Ключевые слова:** юрисдикционные возражения, инвестиции, международный инвестиционный арбитраж, состав арбитража, компетенция состава арбитража.

**Целью данной работы** является выявление главных оснований для юрисдикционных возражений и разработка подходов к их предотвращению и преодолению.

**Объектом исследования** являются общественные отношения, которые складываются в процессе заявления и рассмотрения юрисдикционных возражений.

**Предметом исследования** выступают международные и национальные правовые акты, регулирующие порядок заявления и рассмотрения юрисдикционных возражений, а также арбитражная практика.

**Методы исследования:** метод сравнительного правоведения, синтеза, анализа, исторического сравнения.

**Элементы научной новизны:** выражаются в авторских предложениях магистранта по совершенствованию нормативного регулирования процедуры заявления и рассмотрения юрисдикционных возражений.

**Область возможного практического применения:** материалы магистерской диссертации могут быть использованы в учебном процессе, а также в процессе совершенствования положений действующего законодательства.

**Апробация:** результаты магистерской диссертации были апробированы в ходе проведения научных конференций.

**Результаты внедрения:** внедрение результатов магистерской диссертации позволит усовершенствовать процедуру заявления и рассмотрения юрисдикционных возражений.

**Социально-экономическое значение:** порядок заявления и рассмотрения юрисдикционных возражений является ключевым элементом, который может подорвать доверие к институту международного арбитража и, как следствие, оказать влияние на эффективность действующей системы поддержания международного торгового порядка, содействия экономическому развитию и привлечению иностранных инвестиций.

Автор диссертации подтверждает, что представленные в нем аналитические материалы правильно и объективно отражают состояние рассматриваемого вопроса, а все теоретические, методические положения и концепции, заимствованные из литературных и иных источников, сопровождаются ссылками на их авторов.